
Van:  
Verzonden: maandag 13 juli 2020 17:17
Aan: Griffie Culemborg <Griffie@culemborg.nl>
CC: 
Onderwerp: Artikel 39 vragen VVD over rattenoverlast

Geachte heren De Raad en Braam,

Met deze mail beantwoorden wij de vragen die u op 6 juli 2020 stelde over overlast van ratten.

Vraag: Wat is het beleid van de gemeente, op particulier en openbare 
terrein?

Antwoord: Toename van ratten in steden is een landelijke trend en ook in 
Culemborg is het aantal meldingen over ratten toegenomen. De 
aanwezigheid van ongedierte (waaronder ratten) wordt gemonitord 
via de meldlijn. We adviseren particulieren en bedrijven die vragen 
hebben over ongedierte.  De gemeente bestrijdt zelf geen 
ongedierte, dit is namelijk aan strenge regels verbonden. Chemische 
bestrijding mogen we niet toepassen en aan het zetten van vallen 
zitten veel haken en ogen (ongewenste bijvangst). 

Vraag: Welke acties onderneemt de gemeente actief om de ratten populatie 
te monitoren en te bestrijden?

Antwoord: Meldingen over ratten worden geregistreerd. Particulieren en 
bedrijven kunnen bij de gemeente terecht voor advies over de 
bestrijding van ratten. Nieuwe ontwikkeling op het gebied van 
rattenbestrijding worden door ons nauwlettend in de gaten 
gehouden.

Vraag: Hoe geeft de gemeente Culemborg (actieve) invulling aan haar 
zorgplicht t.a.v. ongedierte(bestrijding), zoals blijkt uit de 
bouwverordening.

Antwoord: In de bouwverordening is opgenomen dat terreinen en 
bouwwerken op zodanige manier moeten worden onderhouden dat 
dit geen ongedierte aantrekt. Wij nemen hierin onze 
verantwoordelijkheid bij het beheer en onderhoud van 
gemeentelijke terreinen en gebouwen. Bij meldingen van overlast 
over bouwwerken en terreinen van derden wordt indien nodig 
handhaving ingezet.

Vraag: Kunt u de meldingen ongedierte van de afgelopen 6 maanden 
inzichtelijk make door deze geanonimiseerd te verstrekken? 
Onderbouwen deze meldingen bij de gemeente dat er sprake is van 
meer (toenemende) overlast en/of een plaag?

Antwoord: Zie bijlage 1 en 2. Er is inderdaad een toename van het aantal 
meldingen, maar er is geen sprake van een plaag.

Vraag: Hebt u inzichtelijk het aantal meldingen naar ongediertebestrijders. 
Zo niet waarom niet?
Bent u het met de VVD Culemborg eens dat de gemeente vanuit haar 
zorgplicht en de volksgezondheid hierin actief een rol zou moeten 



spelen, dan wel op de hoogte zou moeten zijn van 
ongedierteoverlast?

Antwoord: Hier hebben wij geen inzicht in. Wij adviseren particulieren over de 
eventuele inzet van ongediertebestrijders. We zijn op de hoogte van 
de ongedierteoverlast vanwege de vragen en meldingen die wij 
hierover ontvangen. Wij vinden niet dat de gemeente hier verder 
een actieve rol in moet gaan spelen. 

Vraag: Is het bij de gemeente bekend dat er op het industrieterrein Pavijen 
in de omgeving/nabijheid van de Houtweg dieren (waaronder ratten) 
worden gehouden en gefokt? Is dit een bedrijfsmatige (vergunning 
plichtige) activiteit? Zo ja is er een vergunning afgegeven en wordt er 
gecontroleerd? Zo nee, kunnen de activiteiten aldaar binnen het
bestemmingsplan? Hebt u zicht op de hygiënische en 
(dieren)welzijnsomstandigheden op genoemde locatie? Kunt u ons 
informeren over de handhaving status aldaar.

Antwoord: Nee dit is bij ons niet bekend en voor zover wij weten ook niet aan 
de orde. Wel weten wij dat hier een hobbyboer aanwezig is (met 
name houden van pony’s in stal/weide). Mogelijk trekt dit ratten 
aan. De situatie wordt door ons onderzocht en indien nodig zetten 
we handhaving in.

Vraag: Wie is verantwoordelijk als de ziekte van Weil uitbreekt?

Antwoord: Niemand is hiervoor verantwoordelijk. Er wordt verder ook niet 
actief getest door bijvoorbeeld het waterschap op de aanwezigheid 
van de ziekte van Weil. Mocht dit in Culemborg geconstateerd dan 
zullen in overleg met o.a. de GGD de nodige maatregelen getroffen 
worden.

Vraag: Stichting Kennis- en Adviescentrum Dierplagen (KAD) ontzorgt 
gemeenten. Kostenbesparing, publieksvoorlichting en het maken of 
ondersteunen van beleid is de kern van wat de stichting biedt. Klopt 
het dat de Gemeente Culemborg de serviceovereenkomst met K.A.D.
niet heeft verlengd en waarom niet?
Hoe en door wie (welke instantie) wordt de gemeente Culemborg nu 
ondersteunt bij de publieksvoorlichting, advies, registratiemeldingen 
en toetsing van plaagdierbeheer.

Antwoord: Nee dit klopt niet. Wij hebben een serviceovereenkomst met de 
K.A.D. We nemen regelmatig deel aan cursussen van de K.A.D. en er 
vind overleg met hen plaats. 
Binnen de gemeente hebben we verder voldoende deskundigheid in 
huis om advies en voorlichting te geven over ongediertebestrijding.

Vraag: Heeft de gemeente een plan om te communiceren met de inwoners 
over bestrijding en beheersmaatregelen/beleid op het voorkomen 
van ratten overlast

Antwoord: Aangezien er wel een toename te zien is in het aantal meldingen 
over ratten zal de komende tijd extra communicatie worden 
ingezet. Deze communicatie zal zich o.a. richten op het voorkomen 
van losliggend afval en etensresten om het aantrekken van ratten te 
voorkomen.  



Vraag: Wordt er gehandhaafd als er te veel rattenoverlast door inwoners of 
een bedrijf wordt veroorzaakt.

Antwoord: Tot nu toe is dit nog niet nodig geweest. Mocht dit in de toekomst 
wel aan de orde zijn, dan zal vanzelfsprekend handhaving worden 
ingezet.

Vraag: Is er aanleiding, vermoeden of cijfermatige trends dat de 
toegenomen rattenoverlast samen zou kunnen hangen met de 
ingebruikname van ondergrondse containers voor het restafval?
Hoe verklaart u dan de toename in ratten die door inwoners wordt 
gesignaleerd?

Antwoord: Ondergrondse containers zijn afgesloten en voor ratten niet 
toegankelijk. Afval wordt er in afgesloten zakken in gedeponeerd 
dus bij juist gebruik zal hier geen sprake van zijn. Wordt er echter 
afval illegaal bijgeplaatst, dan kan dit ratten aantrekken. 
We denken niet dat de toename van rattenoverlast wordt 
veroorzaakt door de ingebruikname van ondergrondse containers 
voor restafval. De toename van rattenoverlast is een landelijke 
trend. Dat ligt niet alleen aan het verminderen van gifgebruik, het 
komt ook door de zachtere winters en doordat mensen vaker op 
straat eten laten slingeren. Ook het feit dat er nu veel meer mensen 
thuis zijn zorgt voor meer meldingen, de ratten worden eerder 
gesignaleerd. 

Wij vertrouwen er op, u hiermede afdoende te hebben geantwoord.

Met vriendelijke groet,

gemeente Culemborg
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